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   Dato: 15. maj 2009

Til

Folketinget - Skatteudvalget

L 207 - Forslag til Lov om afgift af elektricitet og forskellige andre love 
(Forhøjelse af energiafgifterne, afgift på erhvervenes energiforbrug, af-
giftsmæssig ligestilling af central og decentral kraftvarme, afgift på smø-
reolier mv. og forhøjelse af affaldsafgiften). 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 6 af 11. maj 2009. Spørgsmålet er stillet 
efter ønske af Klaus Hækkerup (S).

Kristian Jensen

/  Lene Skov Henningsen

Skatteudvalget 2008-09
L 207 Svar på Spørgsmål 6
Offentligt



Side 2

Spørgsmål:

Hvorfor indekseres energiafgifterne efter 2015 efter udviklingen i nettoprisindekset, som 
offentliggøres af Danmarks Statistik i medfør af lov om beregning af et nettoprisindeks og 
ikke efter personskattelovens § 20?

Svar:

Nettoprisindekset er udtryk for prisudviklingen, mens § 20-reguleringen er udtryk for ind-
komstudviklingen. 

Indeksering med nettoprisindekset sikrer, at energiafgifterne følger prisudviklingen gene-
relt. Dermed fastholdes den reale afgift på en konstant niveau.

På personskatteområdet er det naturligt, at regulering af beløbsgrænser følger indkomstud-
viklingen, hvorved progressiviteten i indkomstskattesystemet bevares over tid.

Det er ikke på tilsvarende vis naturligt, at en afgift reguleres i takt med indkomstudviklin-
gen. Størrelsen af en afgift er til enhver tid en afvejning af forskellige hensyn, fx hensyn til 
grænsehandel, eksterne miljøomkostninger og andet.

Regeringen har fundet, at regulering af energiafgifterne efter nettoprisindekset bedst afba-
lancerer de forskellige hensyn.


